
S A B O R
REPUBLIKE HRVATSKE 

Društveno-pol i t ičko v i j e ć e

- ZASTUPNICIMA DRUŠTVENO-POLITIČKOG VIJEĆA 
REPUBLIKE HRVATSKE

Predmet: Zapisnik 4. s j edn ice Društveno-
p o l i t i č k o g  v i j e ć a  Sabora, održane 
24. kolovoza 199o. godine

Sjednicu V i j e ća  o t vo r i o  j e  u 23 ,4o s a t i  predsjednik 
V i j e ća  Ivan Vekić,  nakon što j e  utv rd i o  da s j e d n i c i  pr i sustvu je  
56 zastupnika t j .  većina članova i  da tako V i j e ć e  može donos i t i  
pravoval jane odluke.

Predsjednik j e ,  nada l je ,  o b a v i j e s t i o  da su u smislu 
člana 66. stava 2. Poslovnika V i j e ća  izostanak sa s j edn ice  

i s p r i č a l i  zas tupnic i  Ereš Drago i  Gereci  Mari jan, a V i j eć e  je  

pr imi lo  na znanje o b a v i j e s t  navedenih zastupnika o n j ihovo j  
s p r i j e č e n o s t i  da pr isustvu ju  s j e d n i c i . *

P r i j e  u t v r d j i  v a n j a  d n e v n o g  r e d a  
s jedn ice  predsjednik j e  pods j e t i o  na poslovničke odredbe koje se 
odnose na postupak u svez i  zastupničkih p i tan ja  te ,  takodjer ,  

p ods je t i o  na mogućnost pos tav l j an ja  zastupničkih p i t an ja  u p i s 

menoj formi izmedju s jedn ica  V i j e ća .

* Prema evidencij i  koja se vodi u Tajništvu Vijeća i  uvidom u evidencione 
lis t ić e  što su predani na početku sjednice, sjednici nisu prisustvovali 
zastupnici: Arapović Delfina, Bogati mr Vladimir, Cupać Stevan, Džodan 
Petar, Grabovac Viktor, Jelavić Ante, Ličina Berislav, Marković dr Zvonimir, 
Mesić mr Ivan, Opačić Jovo, Roje Ante, Stojanović Milan, Š iljeg  Boško,
Šorić mr Ivan, Štoković dr Igor, Turk Zvonimir, Vasiljević mr Janko, 
Visković dr Nikola i  Žagar mr Miljenko.



SNIMANO!

Z A P I S N I K

4. sjednice Društveno-političkog v ijeđ a  Sabora-Republike Hr

vatske, održane 24. kolovoza 1990. godine

Početak u 23,40 sa t i.

Predsjedava: IVAN VEKIĆ, predsjednik DPV-a

PREDSJEDNIK: Otvaram 4. sjednicu Društveno-poli

tičkog v ijeđ a  utvrdjujuđi odmah da s jedn ic i ne prisustvuju oni 

zastupnici iz  Društveno-političkog v ijeđa  k o ji nisu prisustvo

v a l i  ni zajedničkoj s jedn ic i svih v ijeđa .

Prema predanim evideencionim lis tid im a i  naravno 

dok dobijemo l is t iđ e  od gospodina Račana mi đemo imati 54 zas

tupnika, jednako tako i  gospodina zastupnika Šeksa i  gospodin 

Dodan treba i l i  l i s t iđ  i l i  olovku, samo vrača olovku molim l i 

jepo. Prema predanim evidencionim listiđ im a sjedn ic i v ijeđa  

prisustvuje 57 zastupnika, to je  stvarno sv jež podatak, još se 

nose l i s t iđ i , t o  znači dasjednicom i  o s jedn ic i možemo pravova

ljano od lu č iva ti.

Ovo je  redovna sjednica Vijeđa iako ste poziv za 

nju p r im ili danas, a l i  unatoč tome v r ijed e  poslovničke odredbe 

koje medju inim daju pravo na zastupnička p itan ja . Ja sam dužan
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s li je d e ć i takvu poslovničku odredbu u p ita ti da l i  netko u ovo glu

ho doba noći nakon 15 sa ti rada ima silnu že lju  postav iti neko zas

tupničko p itan je . Ja se nadam da đe ono b i t i  po svojoj te ž in i u 

skladu s tegobama u kojima se mi b io lošk i nalazimo.

Medjutim/ iz  svake ružne s itu ac ije  a to je  postavlja 

nje zastupničkog p itan ja u ovo doba, u pola burne crne noći., p jes

nički rečeno, može se izb je ć i time što je moguće da vas podsjetim 

prema poslovniku p os ta v it i zastupničko p itan je pismeno i l i  kako se 

to kaže u pismenoj formi pismeno, to se č in i tako da se pismo na

p iše, a l i  d isc ip lin iran o  pismo, p itan je , u formi pisma, napiše i 

preda Društveno-političkom v ijeću . Ono će, je r  za to n ije  potrebna 

nikakva posebna odluka b i t i  prosljed jeno nadležnom resoru, točn ije  

rečeno b i t i  p roš lijed jen a  na onu adresu kako je  to že lio  zastupnik 

k o ji je  p itan je  postavljao, a na to pismeno postavljeno p itan je 

odgovorilo bi se na slijedem  sastanku, na s lijed ećo j s jedn ic i.

Prema tome, n išta se ne gubi. Zato nakon ovako opšir

nog obrazloženje koje kaže da se to može postav iti i  pismenim pu

tem v i očigledno nemate rikakvih zastupničkih p itan ja, pa ćemo mi 

odmah p r i je ć i  na točku 1. dnevnog reda.

Točnije rečeno, na u tvrd jivan je dnevnog reda,, a l i  poš

to je to točka 1. dnevnog reda, ako nju ne utvrdimo onda nećemo ima

t i  nikakav dnevni red, pa, mi se Čini da smo se već s time s lo ž i l i  

da imamo bar jednu točku.

P rim ili ste poziv za. današnju sjednicu dnevnog reda, 

i  s naznakom dnevnog reda jedne točke dnevnog reda , a to je :

PRIJEDLOG ODLUKE 0 RAZRJEŠENJU I IMENOVANJU GUVERNERA

NARODNE BANKE HRVATSKE.
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Dakle, b it  će jedno razrješen je i  jedno imenovanje, 

po svoj p r i l i c i  u istom vremenu i l i  neposredno jedno iza  dru

gog, ne mogu nađi očima gospodina Milasa.

Ima l i  primjedbi na ovaj p r ijed log  dnevnog reda, s 

tom jednom jedinom točkom? Onaj tko ima primjedbu neka digne ru

ku. Ne vidim da je  itko digao ruku, primjedbi nema.

Da l i  V iječe  prihvaća da danas provede raspravu i  

odlučivanje o prijed logu  navedene odluke. V ijeće  to prihvaća, što 

b is te  b i l i  dužni pokazati jednim kratkim dizanjem ruku. Koliko 

ja  vidim svi su za. Opreza rad i, da l i  je  netko protiv? (Nema.)

V ijeće  je  p rih va tilo  predloženi dnevni red i  prela

zimo na rad po predloženom dnevnom redu.

Dakle, točka jedna i  jedina P rijed log  odluke o raz

rješenju i  imenovanju guvernera Narodne banke Hrvatske. P r ijed 

log ove odluke p r im ili ste na s jedn ic i. Molim gospodina Milasa, 

dakle sada, a ne p r i je  moga znaka, da kao i z v je s t i t e l j  predlaga- 

ča i  predsjednik Komisije za izbor i  imenovanja obrazloži ovaj 

p r ijed lo g . I z v o l i t e !

IVAN MILAS: Gospodine predsjedniče, dame i  gospodo

zastupnici, iz  pisanih p rijed loga  odluke koje ste d o b ili danas 

na klupama v id je l i  ste da je  Komisija za izbor i  imenovanje pred

lo ž i la  da se r a z r i je š i  dužnosti guvernera Narodne banke Hrvatske 

gospodin Jovo Galić, te da se za guvernera Narodne banke Hrvatske 

imenuje gospodin dr Ante č ič in -ša in , znanstveni savjetn ik u Eko

nomskom in stitu tu  u Zagrebu.

Iz osnovnih b iografskih  podataka v id je l i  ste da je
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gospodin Ante č ič in -ša in , rodjen 1935. godine, usput da je otac 

t r o je  d jece, osnovnu školu završio u Sp litu  a srednju u Njemačkoj. 

Diplim irao je  gospodarske znanosti na Sveučilištu  u Hajđelber- 

gu 1959. gdje je  i  doktorirao 1963. godine. Osnovnu bankarsku 

praksu stekao je  u Dojčebank u Hamburgu. Objavio je  brojne znan

stvene i  stručne radove u domađim i  inozemnim publikacijama. Pre- 

težan dio dosadašnjeg radnog v ijeka  proveo je  gospodarskom i  eko

nomskom insitu tu  u Zagrebu gdje je  posebno angažiran na problema

t i c i  ekonomskih odnosa s inozemstvom, te deviznog i  bankarskog 

sustava. Skoro 10 godina radio je  u Narodnoj banci Hrvatske gdje 

je  bio v rš ila c  dužnosti d irektora D irekcije  za analizu i  v iš  sav

je tn ik  banke.

U razdoblju od 1972. do 1974. godine profesor je  na 

Visokoj ško li, odnosno fakultetu  za vanjsku trgovinu u Zagrebu, 

gdje ujedno vodio katedru za medjunarodne ekonomske odnose. Po

vremeno je  radio u inozemstvu, posebice od 1959. do 1963. za v r i 

jeme rada na doktorskoj d is e r ta c i j i .

U v iše  navrata je  radio kao ekspert Ujedinjenih naro

da, bio je  sp ec ija ln i savjetn ik  sp ec ija liz iran e  organ izacije  Uje

d injenih naroda za trgovinu i  razvoj, za monetarnu suradnju zema

l ja  u razvoju u razdoblju od 1983. do 1987. godine.

Govori nekoliko svjetsk ih  jez ika . Iz ovih nekoliko 

podataka koje sam istakao v id je l j iv o  je  da se radi o afirmiranom 

stručnjaku č ije  radne i  stručne k va lite te  i  bogato iskustvo daje 

garanciju da đe s puno uspjeha vo d it i Narodnu banku Hrvatske. Doz

v o l i t e  mi gospodine predsjedniče, dame i  gospodo zastupnici, da se
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na kraju zahvalim gospođinu Galiđu k o ji je  funkciju guvernera 

Narodne banke do sada obavljao. Hvala na pažnji...

PREDSJEDNIK: Hvala gospodinu Milasu, hvala i  gospo

dinu Galiđu preko gospodina Milasa. V jerojatno zato postoje i  

raz l o z i .

Ima l i  primjedbi na izneseni p rijed log  po predsjed

niku Komisije gospodinu Milasu. Gospodin Simo Rajiđl

SIMO RAJIĆ: Gospodine predsjedniče, drugarice i  

drugovi, gospodo zastupnici, ja  imam jednu sugestijiu kada su u p i

tanju ove funkcije ovakvog^značaja ove funkcije da se prikaže 

jedno razumijevanje i  jedan korektan odnos u smislu traženja 

rješen ja  za ljude k o ji odlaze s ovih funkcija.

Jovo Galiđ je  istaknuto ime fin an cija  Hrvatske, čov

jek priznat u svim financijskim  krugovima posebno od privrednika 

ove republike, imenovan p r ije  6,7 mjeseci na ovu funkciju i  ja  

bih že lio  znati kakav je  njegov, gospodine M ilas, status i  da 

l i  ste ob a v ili razgovore, da l i  ste s t i g l i  obav iti te  razgovore, 

je r  takvi lju d i trebaju ovoj našoj Republici kakav je  drug Ga

l iđ  i  mislim da oni mogu b i t i  itekako upotrebljen i. Sugestija 

je  i  p r ijed log  i  p itan je .

PREDSJEDNIK: Gospodine Milas ne samo da dozvoljavam 

nego i  očekujem da đete v i  g o v o r it i.  Iz v o l it e I

IVAN MILAS: Gospodin Stipe Mesiđ, dosadašnji član
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Vlade saopdio mi je  da je  razgovarao sa gospodinom Galiđem. Re

čeno je  da mu se on stavio  na raspolaganje, ovakvo raspolaganje 

v jero ja tno  n iste ni oček iva li a l i  koliko sam upoznat računa se 

sa gospodinom Jovom Galiđem, je r  doista  u drugovima stručnjaka 

v r i je d i  kao ime, a l i  ja  ne bih h tio  p ra v it i komparaciju, mislim 

da današnji p r ijed log  k o ji smo s t a v i l i  zaslužuje pažnju ovog V i

jeća i  da imenovanje gospodina č ič in -ša ina , to ne znači da se 

neće v o d it i računa i  o gospodinu Jovi Galiđu. Hvala.

PREDSJEDNIK: Treba l i  još  gospodine Rajiđu neko po

tan je objašnjenje? Ne. Znači, b it  će nešto što će b i t i .  Na današ

njoj s jedn ic i očigledno neće b i t i  osim ovoga što je  predvidjeno. 

Vi gospodine Milas nemate što dodati podrobnije, a drugi se ko

lik o  vidim, zastupnici ne ja v lja ju .

Prema tome, pošto se nitko ne ja v lja ,  pazite to je  

odluka o razrješen ju  i  imenovanju, da ste p ro č ita li ovaj papir 

v id je l i  b iste  da je  u jednom prijed logu  pod točkom 1. razrješava 

se, pod točkom 2. imenuje se.

Dakle, glasujemo o razrješu ju  i  imenovanju predlože

ne osobe. Da l i  smo za takav način glasanja? Naravno da jesmo 

kada je  to sve skupa zajedno kako je  i  uobičajeno, mada n ije  

uvijek zakonito.

IVAN MILAS: Komisija je  ovaj p r ijed log  u svo jila  sa 

18 p ro tiv  t r i  glasa. Hvala.

PREDSJEDNIK: Pa ni ovdje n ije  omjer l o š i j i .  Dakle,
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dajem na glasanje. Tko je  za ovo razrješen je i  ovo postavljan je?

Utvrđjujem da je  Vi jede većinom prisutnih, a kvorum 

imamo, a l i  sa t r i  glasa p ro tiv  p rih va tilo  p r ijed lo g  odluke i  time 

Galiđ Jovu razr iješ ilod u žn osti guvernera Narodne banke Hrvhtske, a 

na novu dužnost imenovalo dr Antu čičina-šaina.

Mi smo time z a v r š il i  dnevni red. Ja gospodi zastup

nicima zahvaljujem.

Zaključujem 4. sjednicu i  ujedno najavljujem da će 

se 5. sjednica održati krajem rujna.

Medjutim, pošto je  sjednica službeno« [gotova, ja  bih 

is k o r is t io  jedan jed in i minut da gospodi zastupnicima iz  svoga 

V ijeća  ovako svima vama zahvalim na sućuti koju ste osobno p is

mom, lijep im  riječ im a, ljudskim postupkom, povodom traged ije  u 

mom domu meni i l i  mojoj supruzi isk a za li. Hvala vam lije p o , uos

talom ja  to od dobrih lju d i drugačije nisam ni očekivao. Još 

jednom vam lije p o  hvala.

/Završeno u 24,00 sa ti./


